
  
 
 

Zápis 
            ze 16. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 24. 10. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT 
Čas konání: 14:00 – 15:40 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 24 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Blecha, doc. Juračka, Ing. Klimeš, doc. Matoušek, doc. Návrat,          

doc. Paloušek, Ing. R. Popela, Ing. Kvarda, Bc. List  
Neomluveni: Ing. Kokrda, T. Prášek, doc. Mazůrek 
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka a Ing. Bednář 
Zasedání řídil: doc. Pacal 

 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 15. řádného zasedání, plnění usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Schválení aktualizace Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
5. Předložení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských             

studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
6. Předložení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v navazujících             

magisterských studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
7. Předložení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na FSI VUT v             

Brně pro akademický rok 2020/2021 
8. Problematika zrušení nevyužívaných BSP na FSI 
9. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních          

programech za LS 2018/2019 
10. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
11. Schválení termínu (5. 12. 2019) a programu příštího zasedání 
12. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil místopředseda AS FSI doc. Pacal. 
 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Pacal přivítal děkana fakulty doc. Katolického a proděkany prof. Křupku, Ing. Bednáře a             
doc. Hlinku. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Ramík, Bc. Belza 
Hlasování: pro: 20 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 15. řádného zasedání, plnění            
usnesení 
 
Doc. Pacal navrhl zařadit do programu jednání oproti rozeslané verzi jako bod č. 8 Problematiku               
zrušení nevyužívaných BSP na FSI. 
Usnesení: AS FSI schvaluje doplněný program 16. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu:  
Vzhledem k úpravám zápisu provedeným RNDr. Popelou krátce před zahájením zasedání navrhl prof.             
Štětina odložit hlasování o jeho schválení na příští zasedání. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení:  
Z minulého zasedání neplynula nutnost plnění usnesení. 
 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- Proběhl Mezinárodní strojírenský veletrh, tým z ÚVSSR získal zlatou medaili. Dále proběhla            

valná hromada NCK MESTEC, v současné době probíhají diskuze o formě pokračování            
národních center kompetence. 

- Na Radě vlády pro vědu, výzkum a inovace bylo předloženo hodnocení projektů (investiční             
projekt FSI skončil na 1. místě), premiér toto hodnocení ukončil a projekty budou znovu              
předloženy na příští Radě vlády. 

- Byla vydána nová metodika ke kontrole způsobilosti mezd za OP VVV. Ke každému projektu              
budou na 15 % vzorku odesílány informace o mzdách pracovníků současně s výpisem z účtu               
VUT. Zatím není jasné, jakým způsobem budou informace předávány. 

- VUT podniká kroky pro přihlášení se k principům pro získání ocenění HR Award. 
- Začíná příprava mobilitního projektu MOST II. 
- Probíhá příprava zapojení se do výzvy IGRÁČEK pro zvyšování kvality interních grantových            

projektů. 
Doc. Hlinka: 
- V měsíci listopadu budou na FSI probíhat různé akce u příležitosti Movemberu, podrobnosti jsou              

na webu fakulty. 
RNDr. Popela: 
- Chystá se technická novela VŠ zákona, na RVŠ k ní proběhla diskuze, která vyústila v usnesení,                

v němž RVŠ žádá ministerstvo o neprodlené postoupení návrhu a poskytnutí dostatečného            
prostoru k jeho projednání. 

- SK RVŠ plánuje řadu akcí k výročí 17. listopadu. 
- Probíhá příprava OP JAK, podrobné informace byly senátorům zaslány emailem.  
- AS VUT schválil Dodatek č. 1 k Rozpočtu VUT (rozdělení motivačního fondu). 

Prof. Štětina: 
- MPO připravuje nový projekt The country for the future (výzva by měla být vyhlášena do konce                

listopadu). 
- MPO připravuje taktéž projekty pro mladé vědce a výzkumné pracovníky do 35 let, které pro               

fakultu mohou být zajímavé. 
- MŠMT připravuje podporu projektů podporujících praktickou práci studentů (FabLab atd.). 

Doc. Roupec: 
- LK RVŠ projednávala iniciativu MU obsahující podněty k inovaci VŠ zákona a zaujala k ní               

odmítavé stanovisko. 
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- K projektu The country for the future doc. Roupec uvedl, že tento název považuje pro Českou                
republiku za dehonestující. 

Ing. Konečná: 
- Studenti FSI se zapojují do oslav výročí 17. listopadu, VUT je oficiálním partnerem akce              

Brněnský 17. SK VUT také podpořila záměr MU navrhnout organizaci Brněnský 17. na udělení              
ceny Jana Opletala. 

- 5. 12. proběhne na FSI zasedání SK RVŠ. 
- 1. místopředsedkyní SK RVŠ se stala studentka VUT Anna Kruljacová. 
- Zaměstnanci si mohou rezervovat lístky na ples VUT. 

 
 
 
ad 4) Schválení aktualizace Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
 
AS VUT schválil Dodatek č. 1 k Pravidlům Rozpočtu i Dodatek č. 1. Rozpočtu VUT, aktualizace                
Rozpočtu FSI spočívá v upřesnění částky motivačního fondu a dále zahrnuje nákup motorových             
vozidel. 
Prof. Štětina prezentoval rozdělení motivačního fondu na VUT. 
Členové EK vyjádřili k aktualizaci souhlasné stanovisko bez připomínek. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Rozdělení dotace finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 -               
aktualizace 24. 10. 2019. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Prof. Štětina připomněl, že je ustavena pracovní skupina, která se bude zabývat financováním výuky v               
AJ, volitelných a svobodných předmětů a dalšími tématy. 
Prof. Štětina dále prezentoval graf stabilizační a motivační složky IP a srovnání VŠ v ukazateli K. 
 
 
 
ad 5) Předložení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v              
bakalářských studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
 
ad 6) Předložení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v              
navazujících magisterských studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
 
Informace k oběma dokumentům podal proděkan Bednář. Protože akreditace nových studijních           
programů budou schvalované na únorovém zasedání RVH, budou uchazeči o studium na FSI pro ak.               
rok 20/21 přijímání do stávajících oborů, zápis již ale proběhne do nových programů. 
Doc. Roupec upozornil, že další zasedání by mělo proběhnout tak, aby byla dodržena lhůta schválení               
směrnic 4 měsíce před ukončením přijímacího řízení. Dále poukázal na některé nejasné pasáže v              
dokumentech a doporučil, aby se sešla legislativní komise s panem proděkanem a sporná místa byla               
objasněna. 
 
 
 
ad 7) Předložení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na            
FSI VUT v Brně pro akademický rok 2020/2021 
 
Prof. Křupka uvedl, že dokument nedoznal výrazných změn oproti minulému období, změnila se             
pouze data. Pan proděkan dává ke zvážení a následné diskuzi možnost prominout přijímací zkoušku v               
1. kole pro absolventy FSI. 
RNDr. Dvořák navrhl formální úpravy textu vedoucí k lepší srozumitelnosti. 
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ad 8) Problematika zrušení nevyužívaných BSP na FSI 
 
K dané problematice podal vysvětlení proděkan Bednář. V roce 2017 skončila akreditace některých             
studijních programů a bakalářské obory Strojírenská technologie a Stavba strojů a zařízení byly nově              
akreditované. Po novele zákona byla akreditace původních oborů prodloužena do r. 2024, tedy do              
nově akreditovaných oborů nenastoupili žádní studenti, jelikož zůstali studovat ve starých studijních            
programech akreditovaných před novelou. V současné době jsou touto situací blokování garanti            
programů, proto se vedení FSI po poradě s prorektorem Doupovcem rozhodlo tyto programy zrušit. 
 
Usnesení: AS FSI projednal bez připomínek záměr na zrušení nevyužívaných bakalářských studijních            
programů v prezenční i kombinované formě v českém jazyce "Stavba strojů a zařízení" a "Strojírenská               
technologie". 
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 9) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních            
programech za LS 2018/2019 
 
Proděkan Bednář uvedl, že senátorům byla zaslána pracovní verze dokumentu, jeden z ústavů není              
zatím zahrnut (bude ještě připomínkován proděkanem Fuisem), dále bude do Zprávy ještě            
zapracována krátká analýza problematičtějších případů hodnocení. 
Prof. Štětina navrhl, aby v budoucích obdobích byl umožněn přístup k nahlížení hodnocení garantům              
programů. 
 
 
ad 10) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
Výběrové řízení na pozici odborného asistenta na ÚK: 
Zástupce FSI doc. Pantělejev  
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 2 
Náhradník Mgr. Hoderová 
Hlasování: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 11) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
S ohledem na požadovanou čtyřměsíční lhůtu pro schválení směrnic pro přijímací řízení je oproti              
programu navržen termín 17. zasedání na čtvrtek 21. 11. 2019 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Pravidla pro přijímací řízení do BS, NMS a DS 
- Zpráva o hodnocení výuky za LS  

Hlasování: pro: 18 proti: 0 zdržel se: 5 
 
 
 
 
 
ad 12) Různé 
 
Ing. Turčanová pozvala senátory na Strojařské schody. 
Doc. Pantělejev se otázal, jakým způsobem je řešena situace ohledně garanta předmětu, který je              
vyučován na Fakultě podnikatelské, aniž by tuto výuku zajišťovali zaměstnanci FSI. Pan děkan se              
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vyjádřil, že pokud předmět na jiné fakultě nevyučuje zaměstnanec FSI, neměl by předmět být ani               
garantován zaměstnancem FSI. Proděkan Bednář uvedl, že s Fakultou podnikatelskou zatím žádné            
jednání neproběhlo. 
Na dotaz ohledně kontroly mezd za OP VVV pan děkan sdělil, že na tyto informace má ministerstvo                 
právo. 
 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
místopředseda AS FSI         předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Bohumil Pacal, CSc.         Bc. Petra Kosová   
 
 
 
  
 
 
 
 
  
 
zapsala: Brigita Rohovská 
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